السيرة الذاتيــــــــــــــة
د . انتصار عزيز حسين 
الجامعة المستنصرية – كلية الادارة والاقتصاد
Mobile: +9647711050920
Email: e.entisar@yahoo.com
ملخص تعريفي: 
دكتوراه ادارة اعمال / ادارة استراتيجية وتسويق / تدريسية في كلية الادارة والاقتصاد / مديرة شعبة التاهيل والتوظيف والمتابعة في رئاسة الجامعة 

 الشهادات الدراسية:
 
· دكتوراه علوم  في فلسفة  ادارة الاعمال / ادارة استراتيجية وتسويق / كلية الادارة والاقتصاد / الجامعة المستنصرية الامر الجامعي ذي العدد           ( 3001) / 2015 .
· ماجستير علوم في ادارة الاعمال   / كلية الادارة والاقتصاد / الجامعة المستنصرية / الامر الجامعي ذي العدد  ( ب ت / 13 / 14182 )  / 2010 .
· بكالوريوس علوم في ادارة الاعمال / كلية الادارة والاقتصاد / الجامعة المستنصرية / 1997 .

الجوائز والتكريم الأكاديمي

· كتب شكر من معالي وزير التربية , معالي وزير التعليم العالي والبحث العلمي , معالي وزير الصحة , معالي وزير النقل والمواصلات , 
· عدة كتب شكر من رؤساء الجامعة المستنصرية
· عدة كتب شكر من, عمداء كليات الجامعة المستنصرية  , مدراء عامين /  مدير عام صحة بغداد , مديريات التربية . 
· شهادات تقديرية من( وزارة الداخلية , عمداء كليات الجامعة المستنصرية   ( درع كلية الادارة والاقتصاد ) , منظمات دولية ).
الخبرة الأكاديمية والتدريس:
· تدريس المرحلة الثانية والثالثة في قسم ادارة والاعمال /  كلية الادارة والاقتصاد .
· تدريس المرحلة الثالثة  في قسم المالية والمصرفية / كلية الادارة والاقتصاد .
·  تدريس المرحلة الاولى في قسم الاقتصاد / كلية الادارة والاقتصاد 0
· تدريس المرحلة الاولى في قسم الفنادق / كلية العلوم السياحية .

المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

	الدراسات العليا
	الدراسات الاولية 

	 

	1. تسويق
2. بحوث عمليات 
3. محاسبة كلفة 
4. تامين 
5. الوجستية
6. ادارة دولية 
7. مبادئ الادارة



الأنتساب المهني او الجمعيات:


· لجان : 
· عضو  لجنة ( مشروع  10360 EMOP ) ( برنامج التعاون بين وزارة التربية والصحة / اتفاقية الغذاء مقابل اموال  العراق المجمدة في البنوك الدولية ( 2005 - 2006 ) .
· عضو في لجنة احتفالية طلبة الجامعة ( بناة المستقبل دورة 44 ) في قسم ضمان الجودة  / الجامعة المستنصرية / 2010 . 
· عضوفي لجنة  تقويم الاداء الجزئي في كليات الجامعة المستنصرية في قسم ضمان الجودة  / الجامعة المستنصرية / 2011 .
· -عضو لجنة في انجاز تقرير التقييم الذاتي في قسم ضمان الجودة في قسم ضمان الجودة  / الجامعة المستنصرية / 2012 
· لجنة تصميم واعداد استمارة الاستاذ المتميز في قسم ضمان الجودة في قسم ضمان الجودة  / الجامعة المستنصرية  / 2013 .
· عضو لجنة اعادة صياغة رؤية ورسالة واهداف  قسم ضمان الجودة / الجامعة المستنصرية / 2014
· عضو لجنة دراسة تقويم جودة الكليات في قسم ضمان الجودة  / الجامعة المستنصرية / 2014 .
· عضو لجنة صياغة دليل المعايير والاوزان واعداد دراسة تقييم جودة الكليات في قسم ضمان الجودة  / الجامعة المستنصرية / 2015 .
             
· رئيس : -      رئيسة لجنة الدراسات والبحوث  الاستراتيجية في قسم ضمان الجودة / 2010.
·  اعداد دليل شعبة التاهيل والتوظيف والمتابعة في قسم ضمان الجودة / الجامعة المستنصرية / 2015 .

المنشورات العلمية

بحوث علمية:. 
· اهمية  التدريب في اداء العاملين ) / 2003 .
· اثر اليقضة الاستراتيجية في توجهات ادارة التسويق ) / 2015 . 
· اثر الثقافة التسويقية في توجهات ادارة التسويق ) / 2015 . 
· التسويق العصبي وتاثيره في عوامل مكانة المنتوج الاستراتيحية ) / 2016 .

                           
مقالات : 
· دراسة ( TEMPUS ) برنامج الحراك عبر اوربا للدراسات الجامعية  / 2010.
· دراسة عن تصنيف ( shanghai university ) جامعة شنغهاي / 2010.
· دراسة عن التصنيف العالمي ( webometrics)  ويبومتركس للجامعات / 2010 .
· دراسة عن الاتصال الفعال للجامعة / 2010  .
                       
                       
تطوير المهارات:

· الشهادات :
1- شهادة في الحاسوب / 2003 .
2-  شهادة في دورة الاثراء التخصصي والتربوي/ كلية الادارة والاقتصاد / 2006 .
3- شهادة ( دبلوم في رسائل التنمية الذاتية ) .
4- شهادة من منظمة IREX  الدولية (  Iraq Higher Education Conference   ) / 2016 .
5- شهادة من منظمة IREX  الدولية ( Labor Market Analysis Representative Survey  ) / 2016 .
6- شهادة في (IC3 ) .
7- شهادة في التوفل .
8- شهادة في طرائق التدريس   .






ورش العمل  :
· ورشة عمل في مجلس النواب العراقي لجنة التعليم العالي البرلمانية ( سياسات البحث العلمي ) / 2010 .
· (30)ورشة عمل في كليات الجامعة  المستنصرية حول تاهيل الخريجين لمتطلبات سوق العمل للاعوام  ( 2015 – 2016 ) .
· (2 ) دورة عن تطبيقات  الجودة  في المؤسسات في قسم التعليم المستمر / الجامعة المستنصرية  (2015 – 2016) .
· ( 2) ورشة عن التقييم الذاتي لمسؤولي شعب ضمان الجودة والاداء الجامعي في كليات جامعتنا / 2014 - 2015 . 
· (1) ورشة في التقييم الذاتي لمسؤولي اعتماد المختبرات / الجامعة المستنصرية .
· (1) ورشة عن الخطة السنوية لكليات الجامعة المستنصرية . 
· (5 ) ندوات علمية  في كليات الجامعة .
· (  1) محاضرة في استثمار الموارد البشرية / المعهد العالي للتطوير الامني والاداري  في وزارة الداخلية
· دورة في جامعة نيويورك / ابو ظبي  / 2016 .


المؤتمرات :
· مؤتمر الاول لضمان الجودة في الجامعة / 2011 .
· مؤتمر ( The Business School For the World  )  INSEAD / Abo Dhabi  / 2015.
· مؤتمر التعليم العالي العراقي / بغداد /  2016 .
· ( 2  )  مؤتمر في كلية الادارة والاقتصاد 







	








Curriculum Vitae
Name : Dr.Entisar A. Hussein
Manager of follow-up and employment graduates Division
Lecturer in  College of Administration and economy -  Business  management  Department 

Mustansiriyah University – College of Administration and economy 
Mobile: +9647711050921
Email: e.entisar@yahoo.com
· EDUCATION:

· Ph.D. in Business  management  - strategic and marketing  - 2015
· M.Sc. in  Business  management  - strategic and marketing  - 2010
· B.Sc. in Business  management 1997 

PUPLICATIONS:

· Papers. 
· Import training in employ performance 2003
· Impact strategic vigilance in orientation marketing  management 2015
·  Impact  marketing culture  in orientation marketing  management 2015
· (Nervous marketing and its impact in the factors of strategic product 2016.

· Etc.
· Study in tempus ranking 2010
· Study in shanghai university ranking 2010
· Study in webometrics ranking 2011 
· Study about active commination in al-Mustansiriyha university 2010

ACADEMIC HONORS AND AWARDS:

· Books of thanks from the (Minister of Education, Minister of Higher Education and Scientific Research, the Minister of Health, Minister of Transport and Communications,)
· Several books of thanks from the university presidents
· Several books of thanks from the deans of Mustansiriyha university colleges.
· Certificates of appreciation from the Ministry of Interior
·  Certificates of appreciation the deans of the faculties of the University of Mustansiriyha (shield college of Administration and Economy),
· Certificates of appreciation from international organizations.





ACADEMIC /TEACHING EXPERIENCE:

· Teaching second and third phase in the Department of Management and Business / Economy and Administration College.
· Teaching the third stage in Finance and Banking Department / college of Administration and Economics.
·  Teaching the first stage in the Department of Economics /college of Administration and Economy 0
· Teaching the first stage in the Department of hotels / college of Science tourist.


COURSES TAUGHT:


	Undergraduate
	Graduate

	1.Marketing
2. Operations Research
3. Cost Accounting
4. Insurance
5. Logistics
6. international administration
7. management principles

	




PROFFESSIONAL DEVELOPMENT


· Certifications.
· Certificate in course training of  statistic enrichment .
· Certificate in course training of  cost Accounting 
· Certificate in course training of  computer skills ( IC3)
· Certificate in course training of method teaching  
· Certificate in  (TOFILL )
· PROFESSIONAL AFFILIATIONS:

Committees:
· - Member of the Committee (Project 10360 EMOP) (cooperation between the Ministry of Education and Health / Food Program agreement in exchange for Iraq's money frozen in international banks (2005-2006).
·        - Member of the festive university students (builders of the future cycle 44) at the Department of Quality / Mustansiriyha University / 2010 guarantee.
· - Edovi committee for the evaluation of partial performance in the Al-Mustansiriyha University colleges in the Department of Quality / Mustansiriyha University / 2011 guarantee.
·  Member of the committee in completing the self-assessment report in the Department of Quality Assurance in the Department of Quality / Mustansiriyha University / 2012 guarantee
·        - Planning Commission and the preparation of Form Distinguished Professor in the Department of Quality Assurance in the Department of Quality / Mustansiriyha University / 2013 guarantee.
·        - Member of the Commission recast the vision, mission and goals of the --Department of Quality / Mustansiriyha University Assurance / 2014

· Member of the Commission study evaluating the quality of colleges in the Department of Quality / Mustansiriyha University / 2014 guarantee.
· Member of the committee drafting standards and weights guide and prepare a study assessing the quality of colleges in the Department of Quality / Mustansiriyha University / guarantee in 2015

PROFFESSIONAL DEVELOPMENT
· Workshop in the Iraqi Council of Representatives of the Parliamentary Commission on Higher Education (Policy Research) / 2010.
·  (30) Workshop at Al-Mustansiriyha University colleges about the qualification of graduates with the requirements of the labor market for the years (2015-2016).
·  (2) a course on quality applications in enterprises in the Continuing Education Department / Mustansiriyha University (2015-2016).
·  (2) and a workshop on self-assessment of officials, the people of quality and performance assurance in university faculties of our university / 2014-2015.
·  (1) Workshop in the self-assessment of official's laboratories / University of Mustansiriyha adoption.
·  (1) Workshop for the annual plan for the faculties of the University of Mustansiriyha.
·  (5) Scientific seminars at the university colleges.
·  (1) a lecture at the Human Resources Investment / Higher Institute of security and management development/ Ministry of Interior
· A training course at the University of New York / Abu Dhabi / 2016.

Conference:
· First conference of quality assurance in the university / 2011.
· Conference (The Business School For the World) INSEAD / Abo Dhabi / 2015.
· Iraq / Baghdad / Higher Education Conference 2016.
[bookmark: _gjdgxs] (2) in the College of Business and Economics
